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"Я ПРИЕХАЛ ВЕСТИ КОНКРЕТНЫЕ РАЗГОВОРЫ 
О КОНКРЕТНЫХ ДЕЛАХ" 

12 декабря, накануне годов-
щины со дня закрытия Черно-
быльской АЭС, наш город посе-
тил Президент Украины Леонид 

-Кучма. По дороге в Славутич 
Л.Кучма побывал на строитель-
стве ХОЯТ-2 и ознакомился со 
степенью его готовности. В са-
мом Славутиче Президент по-
бывал в новом городском цент-
ре занятости и в Зале торже-
ственных событий, после чего в 
исполкоме состоялось совеща-
ние, посвященное вопросам вы-
полнения поручений Президен-
та относительно решения соци-
ально-экономических проблем 
работников ЧАЭС и жителей 
Славутича. 

На совещании с докладами 
выступили руководитель рабо-

:чей группы по решению про-
н ' блем, связанных с закрытием 

ЧАЭС, вице-премьер Олег Ду-
бина, представитель Президен-
та на станции Александр Антро-
пов, председатель объединен-
ного профсоюзного комитета 

ЧАЭС Алексей Лыч и мэр Сла-
вутича Владимир Удовиченко. 

Согласно обнародованным 
данным, в неполном объеме вы-
полнены мероприятия по обес-
печению жизнедеятельности 
Славутича, в том числе пересе-

ление поселка Лесного и реконст-
рукция канализационно-очистных 
сооружений. По состоянию на 11 
декабря в Лесном проживает 138 
семей, для переселения которых, 
с учетом очереди на получение жи-
лья, надо ввести в эксплуатацию 
два жилых дома общей численно-
стью 196 квартир. На завершение 
строительства и реконструкцию 
КОС необходимо 12,591 млн грн. 
Из госбюджета на эти нужды вы-
делено 2,5 млн грн., и в настоящее 
время вопрос дальнейшего финан-
сирования строительства жилых 
объектов не решен, в то время как 
срок сдачи зданий в эксплуатацию 
— июнь 2001 года. 

В документе, подготовленном 
славутичской мэрией, в частности, 
указано: 

"Слід зазначити, що надзвичай-
но повільно вирішуються питання 
щодо реформування власності, яка 
перебуває на балансі державного 
спеціалізованого підприємства 
"Чорнобильська АЕС", а це призво-
дить до руйнації капітальних споруд, 
зменшує можливості реалізувати 
інвестиційні проекти, спрямовані на 
створення нових робочих місць. 

Залишається невирішеним пи-
тання щодо передачі автошляху 
Славутич — ЧАЕС, у тому числі 
мостів через ріки Дніпро і Прип'ять, 

із балансу Чорнобильської АЕС на 
баланс Укршляхбуду. 

З метою сприяння створенню 
додаткових робочих місць в м.Сла-
вутичі розширено діяльність місько-
го благодійного фонду "Чорно-
бильська АЕС. Славутич. Розвиток" 
(далі — Фонд). За станом на 
11.12.01 на рахунок Фонду над-
ійшло 1,705 млн грн. Фондом нада-
но фінансову допомогу 26-ти 
підприємствам на загальну суму 
1,662 млн грн. для фінансування 
проектів, у результаті реалізації 
яких уже створено 152 нових робо-
чих місця. 

Однак наповнення Фонду 
здійснюється недостатньо. Вже на 
сьогодні потреба у фінансуванні 
наявних проектів малого бізнесу 
складає біля 6 млн. грн. 

З урахуванням початку робіт із 
зняття Чорнобильської АЕС з експ-

луатації, однією із надзвичайно 
важливих проблем є вирішен-
ня питання про належне меди-
ко-санітарне забезпечення пра-
цівників ЧАЕС та жителів 
м.Славутича. 

Надзвичайно турбує той 
факт, що в проекті Закону "Про 
Державний бюджет України на 
2002 рік" не передбачено коштів 
субвенції бюджету м.Славути-
ча. Дефіцит коштів міського 
бюджету на 2002 рік складає 
16,2 млн грн." 

В сопровождении славутич-
ского городского головы В.Удо-
виченко и представителя Пре-
зидента на ЧАЭС А.Антропова 
Олег Дубина посетил поселок 
Лесной и ознакомился с состо-
янием вопроса переселения 
его жителей. 
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ПРЕЗИДЕНТ УКРАИНЫ ЛЕОНИД КУЧМА 
- ЮРИЮ НЕРЕТИНУ: 

"ПОЗДРАВЛЯЕМ И ЖЕЛАЕМ УСПЕХОВ!" 
На совещании, состоявшемся в ходе рабочего визита Лео-

нида Кучмы на Чернобыльскую АЭС и в Славутич 12 декабря 
2001 года, Президент Украины представил нового директора 
государственного специализированного предприятия "Черно-
быльская АЭС" Юрия Не-
ретина. Глава государ-
ства закончил краткое 
представление словами, 
обращенными к новорож-
денному руководителю 
ГСП: "Мы вас поздравля-
ем и желаем успехов!" 

Юрию Александрови-
чу Неретину 44 года, ро-
дился на Украине, в горо-
де Черновцах. Закончил 
Московское высшее тех-
ническое училище имени 
Н. Баумана. По специаль-
ности он инженер-меха-
ник энергетических ма-
шин и установок. 

После окончания вуза 
Ю. Неретин вот уже 21 
год бессменно трудится 
на Чернобыльской атомной электростанции. Работал инже-
нером управления блоком реакторного цеха, старшим инже-
нером управления блоком, начальником смены реакторного 
цеха, заместителем начальника и начальником смены стан-
ции, заместителем главного инженера по эксплуатации, пер-
вым заместителем генерального директора — главным инже-
нером. В последнее время Юрий Александрович работал пер-
вым заместителем генерального директора — главным инже-
нером государственного специализированного предприятия 
"Чернобыльская АЭС". 
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НЕПРЕХОДЯЩЕЕ ЗНАЧЕНИЕ 
ПЕРЕХОДА 
На собрании представителей трудового коллектива ГСП "Чернобыльская АЭС" 
подведены итоги работы предприятия в новых условиях 

15 декабря 2000-го и 15 де-
кабря 2001-го. 

Между этими датами — 
ровно год. 

Мехеду этими датами — по-
ворот судьбы Чернобыльской 
атомной электростанции. 

Навсегда остановленные 
энергоблоки в час снятия их с 
эксплуатации по-прежнему 
требуют к себе повышенного 
внимания, прежде всего с точ-, 
ки зрения безопасности. 

Не меньшего внимания тре-
бует преобразование объекта 
"Укрытие" в экологически безо-
пасную систему. 

Два равновеликих крыла 
"проблем, врученных судьбой 
новому государственному спе-
циализированному предприя-
тию, созданному на базе Чер-
нобыльской АЭС. 

Именно обновленному кол-
лективу ГСП "ЧАЭС", впитав-
шему лучшие традиции Черно-
быльской атомной, приходит-
ся решать накопившиеся ра-
нее и повсечасно возникаю-
щие новые проблемы, кото-
рые обрисованы в общих чер-
тах принятыми на правитель-
ственном уровне Комплексной 
программой снятия ЧАЭС с эк-
сплуатации и Программой со-
циальной защиты работников 
станции и жителей города 
Славутича. 

Год — срок оптимальный 
для того, чтобы осмотреться и 
приноровиться к новому виду 
деятельности. Потому-то адми-
нистрация ГСП 'ЧАЭС" предло-
жила вниманию трудового кол-
лектива отчет за проделанную 
в этот поворотный период ра-
боту "Первая годовщина закры-
тия Чернобыльской АЭС: ито-
ги, проблемы, перспективы". 

На собрание представите-
лей коллектива, состоявшееся 
в актовом зале информацион-
ного центра — представитель-
ства ЧАЭС в Славутиче (быв-
шего ДК "Энергия"), собралось 
более 200 человек со всех под-
разделений предприятия. 
Среди приглашенных — депу-
таты Славутичского городско-
го совета, профсоюзные акти-
висты. В работе собрания при-
няли участие секретарь Коми-
тета по проблемам топливно-
энергетического комплекса 
Верховной Рады Украины Ва-
силий Лисовой, исполняющий 
обязанности директора Депар-
тамента атомной энергетики 
Минтопэнерго Украины Виктор 
Чебров. 

Отчет участникам собрания 
был представлен в виде не-
большой брошюры и докладов, 
прозвучавших с трибуны. Ди-
ректор ГСП "Чернобыльская 
АЭС" Виталий Толстоногое в 
своем выступлении обстоя-
тельно проанализировал ито-
ги переходного периода и со-
стояние финансово-хозяй-
ственной деятельности. 

Первый заместитель дирек-
тора, главный инженер Юрий 
Неретин сообщил о ходе реа-
лизации в переходном перио-
де Комплексной программы 
снятия Чернобыльской АЭС с 
эксплуатации, утвержденной 
Постановлением Кабинета Ми-
нистров Украины от 29 ноября 
2000 года, и работе по получе-
нию лицензии. 

Заместитель директора по 
коммерции Валентина Голос-
кокова проанализировала ход 
передачи в коммунальную соб-
ственность социальной инфра-
структуры, уменьшение деби-
торской и кредиторской задол-
женности. 

Заместитель директора по 
кадрам, труду и социальным 
вопросам Ирина Митичкина 
проинформировала по вопро-

сам реализации в переходном 
периоде Программы социальной 
защиты работников Чернобыль-
ской АЭС и жителей города Сла-
вутича в связи с закрытием стан-
ции, утвержденной постановле-
нием Кабинета Министров Укра-
ины от 29 ноября 2000 года. 

Заместитель директора, соди-
ректор группы управления проек-
том Валерий Кулишенко доложил 
о завершении переходного пери-
ода от первой фазы ко второй 
фазе Плана осуществления ме-
роприятий по преобразованию 
объекта "Укрытие" в экологичес-
ки безопасную систему (SIP). 

Анализу хода строительства 
объектов на промплощадке Чер-
нобыльской АЭС, необходимых 
для безопасного снятия станции 
с эксплуатации, и выполнении 
поручений Президента Украины 
в части строительства жилья для 
переселения жителей поселка 
Лесного посвятил свой доклад 
заместитель директора по капи-
тальному строительству Влади-
мир Крупский. 

Вопросам усиления мер охра-
ны объектов Чернобыльской 
АЭС в связи с антитеррористи-
ческой деятельностью уделил 
внимание заместитель директо-
ра по специальной безопаснос-
ти и физической защите Евгений 
Катунин. 

В совокупности докладчики 
представили аудитории исчерпы-
вающую информацию о состоя-
нии дел, что дало возможность 
участникам собрания оценить 
ситуацию и убедиться в том, что 
ГСП "Чернобыльская АЭС" в це-
лом успешно завершает пере-
ходный период после закрытия 
станции,уверенно становится на 
путь новой деятельности. 

На собрании отмечалось, что 
со времени останова последне-
го действовавшего реактора в 
основном решены задачи пере-
ходной стадии. На базе Черно-
быльской АЭС в соответствии с 
правительственным постановле-
нием создано государственное 
специализированное предприя-
тие по снятию с эксплуатации 
энергоблоков атомных станций и 
преобразованию объекта "Укры-
тие" в экологически безопасную 
систему. Новое предприятие 
было зарегистрировано 11 июня 
2001 года. Недавним постанов-
лением Кабинета Министров оно 
назначено эксплуатирующей 
организацией (оператором) 
ядерной установки. Ведется кро-
потливая работа по получению 
лицензии. 

Обновленным коллективом 
обеспечено поддержание в безо-
пасном состоянии остановлен-
ных энергоблоков. Реализуются 
программы прекращения их экс-
плуатации. Утверждена норма 
численности персонала на пери-
од снятия ЧАЭС с эксплуатации 
(на будущий год она составляет 
4284 человека). 

Осуществляется строитель-
ство комплекса уникальных 
объектов для снятия Чернобыль-
ской АЭС с эксплуатации. Среди 
воплощенных и воплощаемых 
международных проектов — со-
оружение производственно-ото-
пительной котельной, завода по 
переработке жидких радиоактив-
ных отходов, хранилища отрабо-
тавшего ядерного топлива № 2, 
промышленного комплекса по 
обращению с твердыми радиоак-
тивными отходами. 

Завершен переходный пери-
од от первой ко второй фазе ра-
бот на объекте 'Укрытие". Кол-
лектив предприятия активно го-
товится к практической реализа-
ции мероприятий пд.стабилиза-
ции ненадежных строгальных 
конструкций "Укрытия",-созданию 
новых систем мониторинга вну*-, 
ри объекта, строительству новей 

защитной оболочки (конфайн-
мента), аварийной готовности. 

Начата большая работа по 
формированию коллектива спе-
циалистов высшей квалифика-
ции, настоящих профессионалов 
в деле снятия с эксплуатации и 
ликвидации последствий тяже-
лых аварий, который окажется 
способным успешно конкуриро-
вать на мировом рынке услуг. Для 
этого есть все предпосылки. 

Администрации ГСП в тече-
ние минувшего года удалось при-
влечь внебюджетные источники 
финансирования для решения 
производственных и социальных 
проблем. С Чернобыльской АЭС 
по состоянию на 1 октября 2000 
года осуществлен полный расчет 
за ранее отпущенную электро-
энергию. Значительная часть 
внебюджетных средств в 2001 
году была направлена на погаше-
ние кредиторской задолженнос-
ти, текущие платежи осуществля-
лись для решения вопросов со-
циальной защиты и прекращения 
эксплуатации. Из представлен-
ных докладчиками слайдовых ди-
аграмм вырисовывалась четкая, 
прозрачная картина, показываю-
щая в деталях распределение 
денежных средств. Вот только 
некоторые цифры из "социаль-
ной" графы, охватывающей 48,3 
млн. гривен. По состоянию на 6 • 
декабря с.г. на зарплату исполь-
зовано 12,9 млн. гривен, в том 
числе непромперсоналу — 8,4 
млн. грн., на социальные выпла-
ты персоналу — 6, 4 млн. грн., 
на строительство объектов в 
Славутиче — 14,6 млн. грн, на 
хозяйственное содержание инф-
раструктуры города —14,4 млн. 
грн. (включая договоры сопро-
вождения, оплату газа и электро-
энергии). Часть заработанной 
прибыли пришлось истратить 
для обеспечения украинского 
вклада в международные проек-
ты сооружения ХОЯТ-2, ЗПЖРО, 
ПОК. 

Важным моментом, отмечали 
участники собрания, является то, 
что в основном сформирована 
необходимая нормативно-право-
вая база, позволяющая эффек-
тивно вести производственную 
деятельность и решать соци-
альные проблемы коллектива 
ГСП. Так, благодаря законода-
тельной поддержке, удалось 
смягчить процесс высвобожде-
ния части персонала в связи с 
закрытием ЧАЭС. Полтысячи ра-
ботающих пенсионеров уже смог-
ли воспользоваться предостав-
ленной им возможностью уйти на 
заслуженный отдых с правом по-
лучения установленной доплаты 
к пенсии. По оценке отдела кад-
ров, только около ста работников 
попадают под прямое сокраще-
ние, но и из них часть можно 
было бы, при согласии самих ра-
ботников, трудоустроить. 

Конечно, в коллективе есть 
стремление как можно полнее 
выполнить требование Прези-
дента Украины о том, чтобы не 
оставить без внимания ни одно-
го работника Чернобыльской 
АЭС. Но порой это сразу не по-
лучается. Председатель профсо-
юзной организации цеха центра-
лизованного ремонта Иван Лав-
риченко в своем выступлении, 
например, посетовал на то, что 
он и другие профсоюзные работ-
ники ЧАЭС не попали под дей-
ствие принятого положения о 
доплатах пенсионерам. Обидно. 
Администрацией ГСП составлен 
поименный список таких людей 
— всего 52 человека. Сейчас ве-
дется работа с "верхами", чтобы 
эти и другие люди получили впол-
не обоснованную льготу. 

Работая над выполнением 
программы по созданию компен-
сирующих и дополнительных ра-

ю ч и х мест, администрация при-

няла участие в создании на 
основе ремонтной службы 
ЧАЭС предприятия "Атомре-
монтсервис" в составе НАЭК 
"Энергоатом", которое осваи-
вает рынок услуг на объектах 
ядерной отрасли. В Славути-
че созданы коммунальные 
предприятия, куда переведе-
ны более 3000 работников 
жилищно-коммунального хо-
зяйства, детских дошкольных 
учреаздений, отдела рабочего 
снабжения, спортивных со-
оружений. 

Сохранена и развивается 
социальная инфраструктура 
Славутича. Переданы в ком-
мунальную собственность жи-
лье и объекты жизнеобеспе-
чения, находившиеся ранее 
на балансе Чернобыльской 
АЭС. Госспецпредприятие 
продолжает вести строитель-
ство жилых зданий в городе 
для переселения жителей по-
селка Лесного. Расчеты пока-
зывают, что эту работу при со-
ответствующей финансовой 
поддержке можно будет за-
кончить в следующем году. 

За этими и другими факта-
ми — большая работа, свиде-
тельствующая о том, что в пе-
реходный период в Славути-
че и на ЧАЭС осуществлялось 
интенсивное развитие по мно-
гим направлениям. Вектор 
развития сегодня повернут к 
завершению выполнения за-
дач переходного этапа и к на-
чалу нового периода деятель-
ности ГСП "Чернобыльская 
АЭС". Но, чтобы уверенно 
продвигаться в будущее, но-
вому предприятию необходи-
мо избавиться от некоторого 
"груза прошлого", от несвой-
ственных для него функций. 

Так, из-за отсутствия необ-
ходимой законодательной 
базы затягивается бесплат-
ная передача в коммунальную 
собственность части объек-
тов, оставшихся на балансе 
ГСП. Не определена дальней-
шая судьба подсобного сель-
ского хозяйства, детского оз-
доровительного лагеря, нахо-
дящихся в структуре ЧАЭС. 
Есть проблемы с передачей 
на баланс специализирован-
ной организации газопрово-
дов от Иванкова до Черно-
быльской АЭС и газораспре-
делительной станции. Имеют-
ся и другие нерешенные воп-
росы на промплощадке ЧАЭС. 

На собрании представите-
лей трудового коллектива от-
мечалось, что ГСП "Черно-
быльская АЭС", получающая 
поддержку и внимание в Ад-
министрации Президента Ук-
раины, Кабинете Министров 
Украины, Верховной Раде, от-
раслевом министерстве, рас-
считывает на помощь руково-
дящих структур и впредь. 

Отчет администрации о 
проделанной работе и его об-
суждение, как говорится, не 
обходили острых углов. Но в 
любой публичной полемике 
требуются такт и мера. Когда 
мнение активно полемизиру-
ющей стороны не имеет под 
собой подкрепленных конк-
ретными цифрами и фактами 
аргументов, а только отрица-
тельные эмоции, лучше по-
придержать троянского коня 
негатива при себе. От подоб-
ной эмоциональной разрядки 
не станет легче ни коллекти-
ву ГСП "Чернобыльская АЭС", 
ни жителям города. Не плохо 
бы это учесть тем, кто придет 
послушать отчет о работе в 
следующий раз. А он, как за-
верила администрация, обя-
зательно будет. 

Виктор КАПУСТА 

ДСП ЧАЕС: д 

Державне спеціа-
лізоване підприє-

мство "Чорно-
бильська АЕС" 
Державне спеціалізоване 

підприємство "Чорнобильсь-
ка АЕС" (ДСП ЧАЕС) зареє-
стровано 11 червня 2001 
року. Його утворено згідно з 
Постановою Кабінету 
Міністрів України від 25 квітня 
2001 року № 399, прийнятою 
на виконання Указу Прези-
дента України від 25 верес-
ня 2000 року №1084 "Про за-
ходи, пов'язані з Актом зак-
риття Чорнобильської атом-
ної електростанції"' та з ме-
тою ефективного управління 
процесом зняття з експлуа-
тації енергоблоків атомних 
електростанцій і перетворен-
ня об'єкта "Укриття" в еколо-
гічно безпечну систему. 

Державне спеціалізоване 
підприємство "Чорнобильсь-
ка АЕС" виникло на базі відо-
собленого підрозділу "Чорно-
бильська АЕС" Національної 
атомної енергогенеруючої 
компанії "Енергоатом" шля-
хом його виділення із складу 
зазначеної компанії і відне-
сення до сфери управління 
Міністерства палива та енер-
гетики України. 

Державному спеціалізо-
ваному підприємству "Чорно-
бильська АЕС" передано 
майно, майнові права і обо-
в'язки Національної атомної 
енергогенеруючої компаній 
"Енергоатом" згідно з розді-
лювальним балансом. 

Міністерство палива та 
енергетики України призначи-
ло директора державного 
спеціалізованого підприєм-
ства "Чорнобильська АЕС", 
затвердило Статут ДСП 'Чор-
нобильська АЕС", забезпечи-
ло передачу Національною 
компанією "Енергоатом" май-
на відповідно до розділюваль-
ного балансу. Постановою Ка-
бінету Міністрів України ДСП 
"Чорнобильська АЕС" призна-
чена експлуатуючою організа-
цією (оператором) ядерних ус-
тановок щодо ЧАЕС. 

Міністерство фінансів за 
поданням Міністерства пали-
ва та енергетики передбачає, 
починаючи з 2001 року, в про-
ектах Державного бюджету 
України кошти на утримання 
ДСП "Чорнобильська АЕС" і 
проведення робіт, заплано-
ваних Комплексною програ-
мою зняття з експлуатації 
Чорнобильської АЕС. 

Завдання 
і напрямки 

діяльності ДСП 
"Чорнобильська 

АЕС" 
Державне спеціалізоване 

підприємство "Чорнобильсь-
ка АЕС" засноване на дер-
жавній власності і підпоряд-
коване Міністерству палива 
та енергетики України. 

Чорнобильська АЕС є 
державним спеціалізованим 
підприємством, створеним 
державним органом вико-
навчої влади з метою забез-
печення всіх видів діяльності, 
які пов'язані із зняттям з екс-
плуатації енергоблоків атом-
них електростанцій України і 
перетворенням об'єкта "Ук-
риття" в екологічно безпечну 
систему. 

ДСП "Чорнобильска АЕС" 
є експлуатуючою організа-
цією (оператором) ядерних 
установок цієї АЕС на етапі 
зняття їх з експлуатації і по-
долання наслідків запроект-
ної аварії, а також установок 
для поводження з радіоак-
тивними відходами і сховищ 
для їх тимчасового зберіган-
ня згідно з діючим законодав-
ством України. 

Головними завданнями ДСП 
"Чорнобильська АЕС" є: 

гарантування безпечної екс-
плуатації ядерних установок, ус-
тановок для поводження з раді-
оактивними відходами тй! іншо-
го обладнання цієї АЕС;' 

безпечне зняття з експлуа-
тації першого, другого і третьо-
го енергоблоків Чорнобильської 
АЕС та атомних електростанцій 
України; 

перетворення об'єкта 'Укрит-
тя" в екологічно безпечну систе-
му; 

убезпечення поводження з 
радіоактивними відходами, нако-
пиченими на проммайданчику і 
в Зоні відчуження Чорнобильсь-
кої АЕС, а також тими відхода-
ми, що утворюються під час ви-
ведення з експлуатації і перетво-
рення об'єкта "Укриття" в еколо-
гічно безпечну систему; 

убезпечення поводження з 
відпрацьованим ядерним пали-
вом Чорнобильської АЕС; 

будівництво та експлуатація 
об'єктів інфраструктури, необхі-
дних для виведення Чорно-
бильської АЕС з експлуатації і 
перетворення об'єкта "Укриття" 
в екологічно безпечну систему; 

підготовка і підвищення ква-
ліфікації персоналу; 

екологічний моніторинг довк-
ілля в зоні розташування Чорно-
бильської АЕС; 

розробка технологій, нагро- \ 
мадження і використання науко-
во-технічного досвіду CTOCOBP 
зняття ядерних установок з екос і / 
плуатації, подолання наслідків 
запроектної аварії, а також буді-
вництва і використання сховищ 
для тимчасового і тривалого збе-
реження радіоактивних відходів; 

організація, координація і ви-
конання науково-прикладних 
досліджень, впровадження нау-
ково-технічних та інших розро-
бок, встановлення зв'язків з на-
уковими установами, у тому 
числі з іноземними; 

участь у координації робіт і 
реалізації міжнародних проектів, 
пов'язаних із зняттям з експлуа-
тації Чорнобильської АЕС і пе-
ретворенням об'єкта "Укриття" в 
екологічно безпечну систему. 

Предметом діяльності Чорно-
бильської АЕС є: 

проектно-дослідницькі робо-
ти стосовно вибору майданчикі" ч 
для розташування об'єктів, пр-_ і 
значених для поводження з ра- • 
діоактивними відходами Т с ^ ^ і 
відпрацьованим ядерним пали " 
вом; 

проектування обладнання і 
об'єктів, призначених для повод-
ження з радіоактивними відхода-
ми та відпрацьованим ядерним 
паливом; 

використання джерел іонізу-
ючого випромінювання; 

видобуток, переробка і збе-
реження радіоактивних матері-
алів та відпрацьованого ядерно-
го палива; 

введення в експлуатацію і 
експлуатація об'єктів, призначе-
них для поводження з радіоак-
тивними відходами; 

зняття з експлуатації ядерних 
установок і об'єктів, призначених 
для поводження з радіоактивни-
ми відходами; 

перевезення джерел іонізую-
чого випромінювання і радіоак-
тивних відходів; 

облік, контроль і забезпечен-
ня гарантій нерозповсюдження 
ядерних матеріалів у відповід-
ності до норм та правил з ядер-
ної і радіаційної безпеки і згідно 
з "Договором між Україною і МА-
ГАТЕ про застосування гарантій 
до всього ядерного матеріалу, 
який використовується в усій 
мирній ядерній діяльності Украї-
ни"; 

фізичний захист ядерних ус-
тановок, ядерних матеріалів, 
радіоактивних відходів, інших 
джерел іонізуючого випроміню-
вання; 

підготовка радіоактивних 
відходів для захоронения і пере-
дача їх на захоронения; 
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результатів наукових досліджень 
і розробок; 

надання технічних, консуль-
таційних та експертних послуг в 
питаннях, які належать до ком-
петенції Чорнобильської АЕС. 

Чорнобильська АЕС здійснює 
інші види діяльності, які не забо-
ронені діючим законодавством 
України. 

Заява ДСП 
"Чорнобильська 

АЕС" про політику 
в галузі безпеки , 

і якості 
Керуючись Постановою Каб-

інету Міністрів України від 25 
квітня 2001 року № 399 "Про ут-
ворення державного спеціалізо-
ваного підприємства "Чорно-
бильська АЕС" і беручи відпові-
дальність за здійснювані види 
діяльності у відповідності до 
цілей і завдань, передбачених у 
Статуті підприємства, керівниц-
тво заявляє наступне: 

1. Вищим пріоритетом у 
діяльності ДСП "Чорнобильська 
АЕС", як експлуатуючої органі-
зації, є гарантуваня безпеки під 
час виконання основних завдань 
підприємства: зняття з експлуа-
тації 1,2, 3-го енергоблоків Чор-
нобильської АЕС і перетворен-

-•,£Ноб'єкта "Укриття" в екологіч-
V лбезпечну систему. 

Ліьй. Вирішення основних зав-
виробничої діяльності екс-

плуатуючої організації гарантує 
забезпечення максимальної еко-
номічної ефективності викорис-
тання наявних у розпорядженні 
ресурсів. 

Протягом усіх здійснюваних 
етапів життєвого циклу ядерних 
установок і об'єктів, призначених 
для поводження з радіоактивни-
ми відходами, а також під час 
використання іонізуючого випро-
мінювання, керівництво зобов'я-
зується дотримуватися таких 
способів досягнення цілей в га-
лузі якості: 

- експлуатуюча організація 
забезпечує централізоване уп-
равління всіма роботами і роз-
поділ функцій, відповідальності, 
повноважень між підрозділами і 
керівниками; 
^п0Е>увесь персонал підприєм-

с" . і підрядних організацій ке-
?Ться у своїх діях і стосунках 
інципами культури безпеки; 
- проектувальники, виготов-

лювачі, постачальники облад-
нання, будівельники та інші 
організації, які виконують робо-
ти на підприємстві, зобов'язані 
виконувати вимоги нормативно-
правових актів і нормативних 
документів, що діють в Україні; 

- на підприємстві застосо-
вується така організація робіт, за 
якої першочергова увага при-
діляється попередженню про-
блем якості шляхом постійного 
аналізу і поліпшеня якості про-
цесів і/чи продукції з урахуван-
ням реалізації корегувальних 
заходів; 

- оцінка якості виконаних 
робіт, прогнозування і поперед-
ження ймовірних проблем мають 
бути основною засадою прий-
няття будь-яких рішень, пов'яза-
них з безпекою. 

Керівництво зобов'язується 
застосовувати і вдосконалювати 
систему якості з метою досягнен-
ня впевненості в тому, що 
здійснювані види діяльності 
відповідають нормам, правилам 
та стандартам з безпеки. Про-
грама гарантування якості грун-
тується на вимогах міжнародних 
та національних стандартів до 
систем якості. З метою досягнен-
ня і постійного поліпшення 
якості, включно з підвищенням 
безпеки, під час розробки та 
впровадження програми гаран-
тування якості керівництво зо-
бов'язується: 

- суворо дотримуватися ви-
мог законодавства України, пра-
вил, норм та стандартів з безпе-

ки в атомній енергетиці; 
- враховувати рекомендації 

Міжнародного агентства з атом-
ної енергії, викладені у Зводах 
положень і керівництвах з безпе-
ки атомних станцій; 

- докладати всіх зусиль до ви-
конання наказів і вказівок 
Міністерства палива та енерге-
тики, державних органів регулю-
вання ядерної та радіаційної 
безпеки. 

Керівництво підприємства 
усвідомлює вимоги суспільства 
і бере зобов'язання стосовно га-
рантування ядерної та радіацій-
ної безпеки, захисту довкілля під 
час здійснення на майданчику 
ЧАЕС видів діяльності, де мож-
ливий ризик небезпечного впли-
ву на персонал, населення, при-
родне довкілля. Дотримання 
умов виданих ліцензій і дозволів 
у сфері використання ядерної 
енергії—обов'язкова вимога до 
керівників будь-якого рівня, пер-
соналу підприємства і підрядних 
організацій. 

Безпечний перехід енергоб-
локів на етапи зняття з експлу-
атації і перетворення об'єкта 
"Укритя" в екологічно безпечну 
систему буде здійснюватися на 
основі світового і національно-
го досвіду, методом послідов-
них перетворень споруд,техно-
логічних систем, процесів та 
зміни структури управління ви-
робництвом. Ефективно діюча 
система якості має надавати 
впевненості керівництву експлу-
атуючої організації, органам, які 
здійснюють нагляд і інспекту-
вання, суспільству в тому, що 
всі заходи і роботи, виконувані 
на майданчику Чорнобильської 
АЕС, проводяться у відповід-
ності до встановлених вимог і в 
котрольованих умовах, з доку-
ментальним закріпленням прий-
нятих рішень і виконання запла-
нованих робіт. 

Чорнобильська АЕС 
— перша в Україні 

атомна станція 
Чорнобильську АЕС було 

спроектовано в 1960-ті роки, а 
спорудження розпочато в 1970 
році. 

Чорнобильська АЕС розта-
шована в українському Поліссі 
на правому березі річки При-
п'ять. Цю місцевість здавна на-
селяють східні слов'яни. 
Відстань до міста Чорнобиля — 
12 кілометрів, до першого міста 
енергетиків Прип'яті — 3 кіло-
метри, до нового міста Славути-
ча, збудованого в кінці 1980-х 
поблизу Дніпра, — 50 кілометрів, 
до Києва — 150 кілометрів. По-
руч із станцією, на лівому березі 
Прип'яті, пролягли землі Біло-
русі. 

Передбачалося будівництво 
шести енергоблоків з уран-гра-
фітовими реакторами великої 
потужності (РБМК), кожен блок 
електричною потужністю 1000 
мегават. Перші два енергобло-
ки Чорнобильської АЕС відно-
сяться до блоків першого поко-
ління (вони трохи удосконалені 
порівняно з першими двома бло-
ками Ленінградської АЕС — го-
ловними в серії РБМК). Третій і 
четвертий блоки Чорнобильсь-
кої АЕС відносять до енергоб-
локів другого покоління з більш 
розвиненими системами безпе-
ки. Енергоблок № 1 став до ладу 
в 1977 році, блок № 2 — у 1978 
році, блок № 3 — у 1981 році, 
блок № 4 — у 1983 році. Завер-
шувалось будівництво енергоб-
локів третього покоління — № 5 
і №6. 

Аварія на четвертому блоці 
26 квітня 1986 року внесла 
суттєві корективи в життя колек-
тиву Чорнобильської АЕС, спри-
чинила новий погляду на світо-
ву атомну енергетику, послужи-
ла своєрідним каталізатором 
вироблення прийциНГв-Тгул^тури 
безпеки на ядерних об'єктах. За 
міжнародною шкалою оцін 
подій на АЕС її було кваліфік»-

вано як аварію наивищого, сьо-
мого, рівня. 

Протягом 1986 року та на-
ступних років на Чорнобильській 
АЕС і в 30-кілометровій зоні 
відчуження провадилися дезак-
тиваційні роботи, що дозволило 
локалізувати наслідки біди. Вод-
ночас персоналом станції і фах-
івцями галузі велися роботи, 
спрямовані на піднесення безпе-
ки експлуатації зупинених блоків. 
Над зруйнованим блоком № 4 в 
листопаді 1986 року завершено 
будівництво унікальної інженер-
ної споруди — об'єкта "Укриття" 
("Саркофага"). В результаті у 
жовтні — листопаді 1986 року 
було відновлено експлуатацію 
енергоблоків № 1 і № 2, а в грудні 
1987-го — енергоблока № 3. 

Проектний ресурс експлуа-
тації чорнобильських енергоб-
локів — ЗО років, за умови, що 
було б здійснено заміну всіх тех-
нологічних каналів і обладнання, 
яке виробило свій ресурс. 

У відповідності до "Меморан-
думу про взаєморозуміння між 
урядом України і урядами країн 
"великої сімки" та Комісією Євро-
пейського Співтовариства щодо 
закриття Чорнобильської АЕС" 
від 20 грудня 1995 року Українсь-
ка держава прийняла рішення 
про дострокове припинення ек-
сплуатації ЧАЕС — 15 грудня 
2000 року. 

Показники роботи Чорно-
бильської АЕС у цифрах: до 
квітня 1986-го вироблено 150,2 
мільярда кіловат-годин електро-
енергії, після квітня 1986 року — 
158,6 мільярда кіловат-годин. 
Пересічно за рік (1986 — 2000) 
із розрахунку на один блок ЧАЕС 
виробляла товарної продукції на 
240 мільйонів гривень. 

Напередодні закриття в 2000 
році колектив Чорнобильської 
АЕС гарантував безпечне й 
ефективне виробництво елект-
роенергії третім енергоблоком. 
При цьому коефіцієнт викорис-
тання встановленої потужності 
складав 80,1 процента, раді-
аційні дозові навантаження за рік 
— 0,343 сантизіверта на люди-
ну, що вдвічі менше, ніж у попе-
редні роки. В 2000-му виробле-
но 6,72 мільярда кіловат-годин 
електроенергії — найвищий по-
казник за останні п'ять років ге-
нерування. 

Підготовка до знят-
тя з експлуатації 
Чорнобильської 

станції і створення 
ДСП "Чорнобильсь-

ка АЕС" 
23 червня 1994 року. 

Спільна американсько-українсь-
ка оцінка можливостей заміни 
Чорнобильської АЕС іншими 
джерелами енергії. Зокрема, 
було оцінено: 

витрати на зняття з експлуа-
тації— $464 мільйони протягом 
15 років; 

витрати на утримання зупи-
нених блоків — $ 322 мільйони 
протягом 10 років; 

соціально-економічні витра-
ти, пов'язані з закриттям станції, 
— $ 610 мільйонів протягом 6 
років після зупинки. 

29 квітня 1994 року — 29 
травня 1996 року. За контрак-
том програми TACIS британсь-
ка фірма АЕА Technology розро-
била проект"План виведення з 
експлуатації Чорнобильської 
АЕС" (15 документів, обсяг 2000 
сторінок). За її оцінкою для ви-
ведення з експлуатації потрібно 
541 міньйон екю протягом 15 
років (без витрат на утримання 
зупинених блоків), а для гаран-
тування соціального захисту, 
пов'язаного з виведенням станції 
з експлуатації, — 505 мільйонів 
ЕКЮ протягом 6 років. Як сказа-
но в проекті, "місцеві ресурси 
плануються виходячи з макси-
мального ступеня використання 
досвіду персоналу, який обслу-

жує ЧАЕС. Такий підхід обіцяє 

забезпечити роботою значну ча-
стину персоналу ЧАЕС". 

20 грудня 1995 року. Підпи-
сано "Меморандум про взаємо-
розуміння між урядом України і 
урядами країн "великої сімки" та 
Комісією Європейського Співто-
вариства щодо закриття Чорно-
бильської АЕС". 

18 березня 1997 року. Зако-
ном України ратифіковано угоди 
про гранти між Європейським 
банком реконструкції і розвитку, 
Урядом України та Чорнобильсь-
кою АЕС на спорудження "під 
ключ"сховища відпрацьованого 
ядерного палива № 2 і заводу 
для переробки рідких радіоак-
тивних відходів. 

22 грудня 1997 року. Прий-
нято Постанову Кабінету 
Міністрів України "Про достроко-
ве зняття з експлуатації енергоб-
лока № 1 Чорнобильської АЕС". 

4 лютого 1998 року. Прий-
нято Закон України "Про ратиф-
ікацію рамкової угоди між Украї-
ною та ЄБРР щодо діяльності 
Чорнобильського фонду Укрит-
тя". 

11 грудня 1998 року. Прий-
нято Закон України "Про загальні 
засади подальшої експлуатації і 
зняття з експлуатації Чорно-
бильської АЕС та перетворення 
зруйнованого четвертого енер-
гоблока цієї АЕС на екологічно 
безпечну систему". 

15 березня 1999 року. Прий-
нято Постанову Кабінету 
Міністрів України "Про достроко-
ве зняття з експлуатації енергоб-
лока № 2 Чорнобильської АЕС". 

28 — 29 березня 2000 року. 
У Славутичі проведено асамб-
лею донорів міжнародного Чор-
нобильського фонду "Укриття" і 
Рахунку ядерної безпеки Євро-
пейського банку реконструкції і 
розвитку. 

29 березня 2000 року. Прий-
нято Постанову Кабінету 
Міністрів України "Про достроко-
ве припинення експлуатації 
енергоблока Ns 3 та остаточне 
закриття Чорнобильської АЕС". 

З квітня 2000 року. Видано 
Указ Президента України про 
створення Міжвідомчої (урядо-
вої) комісії з комплексного вирі-
шення проблем Чорнобильської 
АЕС. 

25 квітня 2000 року. Робо-
чий візит Прем'єр-міністра Украї-
ни на Чорнобильську АЕС. 

1 червня 2000 року. Засідан-
ня Міжвідомчої комісії з комплек-
сного вирішення проблем Чор-
нобильської АЕС. 

5 червня 2000 року. Прези-
дент України Леонід Кучма під 
час зустрічі в Києві з Президен-
том США Біллом Клінтоном на-
звав дату остаточної зупинки 
енергоблока № 3 — 15 грудня 
2000 року. 

16 червня 2000 року. Чорно-
бильську АЕС відвідали 
Прем'єр-міністр України і деле-
гація Європейського банку ре-
конструкції і розвитку. 

28 — ЗО серпня 2000 року. 
Візит в Україну і на Чорнобильсь-
ку АЕС генерального директора 
МАГАТЕ Мохаммеда Ель-Бара-
дея. 

25 вересня 2000 року. Вида-
но Указ Президента України." 
Про заходи, пов'язані з Актом 
закриття Чорнобильської атом-
ної електростанції". 

5 жовтня 2000 року. Верхов-
на Рада України постановила 
провести парламентські слухан-
ня щодо закриття Чорнобильсь-
кої АЕС. 

19 жовтня 2000 року. Прези-
дент України затвердив "Заходи 
до закриття Чорнобильської 
атомної електростанції". 

29 листопада 2000 року. 
Прийнято Постанови Кабінету 
Міністрів України "Про остаточ-
не зупинення Чорнобильської 
АЕС", "Про заходи щодо соціаль-
ного захисту працівників Чорно-
бильської АЕС та жителів м.Сла-
вутича у зв'язку із закриттям 
станції"'. 

4 грудня 2000 року. Візит на 

Чорнобильську АЕС народних 
депутатів України та зарубіжних 
парламентаріїв. 

5 грудня 2000 року. Верхов-
на Рада України провела парла-
ментські слухання у зв'язку із 
закриттям Чорнобильської АЕС. 

11 грудня 2000 року. Робо-
ча поїздка на Чорнобильську 
АЕС першого віце-прем'єр-
міністра України. 

14 грудня 2000 року. Робо-
ча поїздка на Чорнобильську 
АЕС Президента України Леоні-
да Кучми. Разом з ним прибули 
Прем'єр-міністр України Віктор 
Ющенко, Голова уряду Росії 
Михайло Касьянов, Голова уря-
ду Білорусі Володимир Єрма-
шов, посли багатьох країн світу, 
інші офіційні особи. Президент 
країни під час зустрічі з персо-
налом станції запевнив, що жо-
ден працівник не залишиться без 
соціального захисту. 

14 грудня 2000 року. Вер-
ховна Рада України прийняла 
постанову з рекомендаціями 
учасників парламентських слу-
хань стосовно закриття Чорно-
бильської АЕС. 

15 грудня 2000 року. О 13 
годині 17 хвилин за наказом Пре-
зидента України під час транс-
ляції телемосту Чорнобильська 
АЕС — Національний палац "Ук-
раїна" поворотом ключа аварій-
ного захисту (АЗ-5) назавжди зу-
пинено реактор енергоблока № 
З Чорнобильської АЕС. Станція 
припинила генерацію електрое-
нергії. Пряма трансляція проце-
дури зупинки третього блока ве-
лась багатьма міжнародними 
каналами. 

25 та 27 грудня 2000 року. 
Президент України дав доручен-
ня за результатами робочої по-
їздки на Чорнобильську АЕС. 

20 лютого 2001 року. Робо-
ча поїздка на Чорнобильську 
АЕС і до міста Славутича Пре-
зидента України Леоніда Кучми 
з метою проаналізувати хід ви-
конання заходів у зв'язку з зак-
риттям Чорнобильської АЕС. 

22 лютого 2001 року. Вер-
ховна Рада України ухвалила 
Постанову "Про інформацію Ка-
бінету Міністрів України про хід 
реалізації заходів, пов'язаних із 
виконанням рекомендацій учас-
ників парламентських слухань 
стосовно закриття Чорнобильсь-
кої АЕС". 

12 березня 2001 року. Відбу-
лося засідання Міжвідомчої 
комісії з комплексного вирішен-
ня проблем Чорнобильської 
АЕС. 

19 березня 2001 року. Дано 
розпорядження Президента Ук-
раїни про створення Міжвідом-
чої робочої групи для коорди-
нації роботи з вирішення про-
блем, які лишились невирішени-
ми після закриття Чорнобильсь-
кої АЕС. 

25 квітня 2001 року. Прий-
нято Постанову Кабінету 
Міністрів України "Про ство-
рення державного спеціалізо-
ваного підприємства "Чорно-
бильська АЕС". 

26 квітня 2001 року. Робоча 
поїздка на Чорнобильську АЕС 
та до міста Славутича Президен-
та України Леоніда Кучми, під час 
якої глава держави зустрівся з 
персоналом станції, жителями 
міста енергетиків, узяв участь у 
мітингу-реквіємі пам'яті героїв-
чорнобильців. У ході візиту було 
дано оцінку стану виконання за-
ходів, пов'язаних із закриттям 
Чорнобильської АЕС. 

26 квітня 2001 року. Верхов-
на Рада України прийняла зміни 
в законах щодо надання додат-
кових гарантій із соціального за-
хисту працівників Чорнобильсь-
кої АЕС у зв'язку із достроковим 
зняттям з експлуатації станції. 

8 травня 2001 року. За ініціа-
тивою Чорнобильської АЕС у 
Римі відбулося засідання Робо-
чої групи з ядерної безпеки країн 
"великої сімки", на якому проана-
лізовано хід виконання Меморан-
думу про взаєморозуміння і об-

говорено можливість участі 
міжнародного співтовариства 
у соціальному захисті персо-
налу ЧАЕС і жителів міста 
Славутича у зв'язку із достро-
ковим закриттям станції. 

11 червня 2001 року. За-
реєстровано державне 
спеціалізоване підприєм-
ство "Чорнобильська 
АЕС". 

21 серпня 2001 року. Ка-
бінет Міністрів України прий-
няв Постанову "Про забезпе-
чення додаткових державних 
гарантій працівникам, які ви-
вільняються з роботи у зв'яз-
ку з достроковим зняттям з 
експлуатації Чорнобильської 
АЕС". Зокрема, цією поста-
новою передбачено порядок 
надання одноразової допо-
моги у разі припинення тру-
дового договору, одноразо-
вої допомоги у разі пересе-
лення в іншу місцевість та 
відшкодування витрат, пов'я-
заних з достроковим вихо-
дом на пенсію, працівникам, 
які вивільняються з роботи у 
зв'язку з достроковим знят-
тям з експлуатації Чорно-
бильської АЕС. 

13 вересня 2001 року. 
Прийнято Постанову Кабіне-
ту Міністрів України "Про 
встановлення щомісячної 
доплати до пенсії непрацю-
ючим пенсіонерам, вивільне-
ним у зв'язку із закриттям 
Чорнобильської АЕС". 

26 жовтня 2001 року. Ка-
бінет Міністрів України прий-
няв Постанову "Про Програ-
му створення додаткових 
робочих місць для праців-
ників Чорнобильської АЕС, 
які вивільняються після зак-
риття станції, та жителів м. 
Славутича". 

17 листопада 2001 року. 
Прийнято Постанову Кабіне-
ту Міністрів України "Про при-
значення експлуатуючої 
організації (оператора) ядер-
ної установки щодо Чорно-
бильської атомної електрос-
танції та внесення змін до 
Постанови Кабінету Міністрів 
України від 8 червня 1998 р. 
№830". 

КОМПЛЕКСНА 
ПРОГРАМА 

ЗНЯТТЯ 
З ЕКСПЛУАТАЦІЇ 
ЧОРНОБИЛЬСЬ-

КОЇ АЕС 
У листопаді 2000 року 

уряд України затвердив Ком-
плексну програму зняття з 
експлуатації Чорнобильської 
АЕС. Її розроблено на 
підставі Постанови Кабінету 
Міністрів України від 29 бе-
резня 2000 року "Про дост-
рокове припинення експлуа-
тації енергоблока № З і ос-
таточне закриття Чорно-
бильської АЕС". 

Метою програми є забез-
печення комплексного вирі-
шення проблем, пов'язаних 
із зняттям ЧАЕС з експлуа-
тації. Втілення її в життя — 
новий етап підвищення без-
пеки Чорнобильської АЕС. 

Комплексна програма пе-
редбачає виконання програм 
припинення експлуатації 
енергоблоків №№ 1,2, 3 (до 
2008 року), програм зняття з 
експлуатації енергоблоків 
№№ 1, 2, 3 (до 2013 року), 
гарантування безпеки поточ-
ної експлуатації енергоблоків 
№№ 1,2, 3 та об'єкта "Укрит-
тя", виконання плану заходів 
з перетворення об'єкта "Ук-
риття" в екологічно безпечну 
систему — SIP (до 2007 
року), виконання Програми 
соціального захисту праців-
ників Чорнобильської АЕС та 
жителів міста Славутича у 
зв'язку з достроковим закрит-
тям станції. 

(Закінчення на стор. 4) 
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СП ЧАЕС: РІК РОБОТИ В НОВИХ УМОВАХ 
(Початок на стор. 2) 
Для здійснення робіт із 

зняття з експлуатації і пере-
творення об'єкта "Укриття" в 
екологічно безпечну систему 
ДСП "Чорнобильська АЕС" на 
період 2001 — 2008 років не-
обхідне фінансування в таких 
розмірах: 

— виконання робіт, пов'я-
заних з безпечним припинен-
ням експлуатації енергоб-
локів №№ 1,2, 3, — $369,859 
млн.; 

— підтримка в безпечно-
му стані об'єкта "Укриття" — 
$59,5 млн.; 

— перетворення об'єкта 
"Укриття" в екологічно безпеч-
ну систему (український вне-
сок) —$40 млн.; 

— поводження з відпраць-
ованим ядерним паливом — 
$25,959 млн.; 

— поводження з радіоак-
тивними відходами — 
'$52,519 млн. 

Відповідно до вимог без-
пеки процес зняття енергоб-
лока з експлуатації скла-
дається з таких етапів: 

* припинення експлуатації 
(0-й етап); 

* остаточне закриття (1-й 
етап); 

* консервація (2-й етап); 
* витримка (3-й етап); 
* демонтаж (4-й етап). 
У комплексній програмі 

розглядаються технічні захо-
• ди щодо перших трьох етапів, 

в м и н а в 

1 

до початку витримки. Тривалість 
етапу припинення експлуатації 
становитиме 5 — 7 років для 
кожного блока. Тривалість етапів 
остаточного закриття і консер-
вації становитиме 8— 10 років. 

ПОМ'ЯКШЕННЯ 
СОЦІАЛЬНИХ 

НАСЛІДКІВ 
ЗАКРИТТЯ ЧОРНО-

БИЛЬСЬКОЇ АЕС 
Особливе місце в діяльності 

адміністрації ДСП "Чорнобильсь-
ка АЕС" посідає робота щодо 
пом'якшення соціальних 
Наслідків закриття ЧАЕС. 

У відповідності до Програми 
соціального захисту працівників 
ЧАЕС та жителів міста Славути-
ча, затвердженої Кабінетом 
Міністрів України, ДСП "Чорно-
бильська АЕС" займалась і зай-
мається вирішенням проблем 
створення компенсуючих робо-
чих місць, ефективного управлі-
ння людськими ресурсами, за-
безпечення соціальних виплат 
персоналу, вивільнюваному у 
зв'язку з закриттям станції, збе-
реження і розвитку соціальної 
інфраструктури міста. 

ДСП "Чорнобильська АЕС" 
надає підтримку розвитку мало-
го і середнього бізнесу в Славу-
тичі та в спеціальній економічній 
зоні Славутич", забезпечила пе-
редачу у комунальну власність 

міського житла та об'єктів життє-
забезпечення Славутича, які ра-
ніше були на балансі ЧАЕС. За 
активної участі керівництва і 
профспілкового комітету ДСП 
"Чорнобильська АЕС" розробле-
но і прийнято урядові постанови 
щодо забезпечення додаткових 
державних гарантій працівникам, 
які вивільняються у зв'язку із до-
строковим закриттям ЧАЕС, та 
щодо встановлення щомісячних 
доплат до пенсій непрацюючим 
пенсіонерам, вивільненим у зв'яз-
ку із закриттям станції. Великий 
внесок ДСП "Чорнобильська 
АЕС" у переселення жителів вах-
тового селища Лісного. 

Головна увага адміністрації і 
колективу ДСП "Чорнобильська 
АЕС" приділяється створенню 
компенсуючих і додаткових ро-
бочих місць для персоналу, що 
вивільнюється у зв'язку з припи-
ненням виробництва електрое-
нергії. Відповідно до указу Пре-
зидента України на базі Чорно-
бильської АЕС створено держав-
не спеціалізоване підприємство 
для зняття з експлуатації енер-
гоблоків атомних станцій і пере-
творення об'єкта "Укриття" в еко-
логічно безпечну систему. Нова 
сфера діяльності розкриває пер-
спективу для основного техніч-
ного і технологічного персоналу. 
На нинішньому етапі колективом 
вирішується головне завдання 
— гарантується ядерна та раді-
аційна безпека зупинених блоків 
і об'єкта "Укриття". Проводиться 

обслуговування устаткування, 
здійснюються контроль, пере-
вірка систем безпеки. Після ос-
таточної зупинки енргоблока № 
З на ЧАЕС не було порушень 
умов і меж безпечної експлуа-
тації. Контрольовані параметри 
об'єкта "Укриття" і радіаційна 
обстановка на промисловому 
майданчику Чорнобильської 
АЕС — у межах норми. 

Підприємством реалізується 
програма підготовки і переквал-
іфікації персоналу ДСП "Чорно-
бильська АЕС", створення висо-
копрофесійного колективу 
фахівців із зняття з експлуатації 
і ліквідації наслідків важких 
аварій, який зможе успішно кон-
курувати на світовому ринку по-
слуг. 

Чимало компенсуючих робо-
чих місць створено і створюєть-
ся на проммайданчику. Ведеть-
ся будівництво комплексу уні-
кальних об'єктів, необхідних для 
зняття ЧАЕС з експлуатації. За 
спільним українсько-амери-
канським проектом завершено 
спорудження виробничо-опалю-
вальної котельні, де створено 
106 нових робочих місць. Ще 300 
робочих місць утворяться після 
введення в експлуатацію схови-
ща відпрацьованого ядерного 
палива № 2, заводу з переробки 
рідких радіоактивних відходів, 
промислового комплексу для 
поводження з твердими радіоак-
тивними відходами. 

Провадиться активна підго-

товка до практичної реалізації 
заходів щодо стабілізації нена-
дійних будівельних конструкцій 
об'єкта "Укриття", створення но-
вих, систем моніторингу всере-
дині об'єкта, будівництва нової 
захисної оболонки (конфайнмен-
та). На "Укритті"за час реалізації 
Плану здійснення заходів (SIP) 
буде освоєно понад $700 млн. 
Це — значний фронт робіт для 
персоналу ДСП "Чорнобильська 
АЕС" і підрядних організацій. 

Нагромаджується дуже важ-
ливий досвід міжнародного 
співробітництва в ході реалізації 
спільних проектів. На ЧАЕС 
підготовлено більше 100 влас-
них фахівців з керування склад-
ними технічними проектами, ви-
конуваними на міжнародні кош-
ти. Це приклад перекваліфікації 
і свого роду соціального захис-
ту. 

ДСП "Чорнобильська АЕС" 
розширює міжнародні науково-
технічні зв'язки. Підприємство 
спільно з Міністерством енерге-
тики США стало засновником у 
Славутичі Лабораторії міжнарод-
них досліджень та технологій. 
Пізніше за спільним проектом 
ЧАЕС — США було відкрито 
Міжнародну радіоекологічну ла-
бораторію. Потенційні можли-
вості обох лабораторій — 200 
робочих місць для науковців та 
фахівців. 

Соціальна політика адмініст-
рації ДСП "Чорнобильська АЕС" 
включає такий напрямок діяль-
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ності, як опанування ринку 
послуг на інших об'єктах 
ядерної галузі. У зв'язку з цим 
у складі Національної атом-
ної енергогенеруючої ком-
панії "Енергоатом" на основі 
ремонтної служби ЧАЕС 
створено підприємство 
"Атомремонтсбрвіс", Йе 
відкрито близько тисячі робо-
чих місць. Чорнобильська 
АЕС передала цьому 
підприємству будівлі, спору-
ди, устаткування, матеріали 
й інструмент загальною вар-
тістю майже 40 млн. гривень. 
Укомплектовано "Атомре-
монтсервіс" переважно ко-
лишніми працівниками 
ЧАЕС. 

Також в основному персо-
налом ЧАЕС укомплектова-
но навчально-аварійний 
центр НАЕК "Енергоатом", 
створений на базі центру 
протиаварійних дій Чорно-
бильської АЕС. 

Проблему працевлашту-
вання непромислового пер-
соналу ЧАЕС було вирішено 
в основному за рахунок ство-
рення в місті комунальних 
підприємств, покликаних за-
безпечити життєдіяльність 
Славутича, в які переведено 
3037 чоловік. Робота з по-
м'якшення соціальних 
наслідків закриття Чорно-
бильської АЕС триває. 

До друку підготував 
Віктор КАПУСТА 

10 декабря состоялось 
очередное заседание Славу-
тичского исполнительно-
го комитета. В рамках за-
седания были рассмотре-
ны вопросы о переселении 
поселка Лесного (докладчи-
ки М. Готсдинер и Т. Папа-
ря), о городской программе 
занятости населения на 
2002 год (докладчик В. 
Хотько). Блок вопросов, 
посвященных проблемам 
молодежной политики, оз-
доровления детей и про-
грамме "Українська роди-
на", осветила заведующая 
отделом по делам семьи и 
молодежи Татьяна Бойко. 

Статистика 
До декабря 2000 года 99,5 

процента товарной продукции, 
производимой в городе, состав-
ляла электроэнергия, выраба-
тываемая Чернобыльской АЭС. 
Сегодня структура занятости 
жителей Славутича меняется: 
47 процентов работающих заня-
ты в промышленном производ-
стве, 23 процента — в торговле 
и общественном питании, 16 — 
в строительстве, на транспорт 
и связь приходится 6,8 процен-
та работающих, в других (в ос-
новном малочисленных) отрас-
лях — около 7 процентов. В те-
чение 2001 года значительное 
уменьшение количества работ-
ников ЧАЭС произошло путем 
передачи отдельных структур-
ных подразделений станции, в 
частности УЖКХ и ОРСа, в ком-
мунальную собственность. Дет-
ские дошкольные учреждения 
сейчас относятся к городскому 
отделу образования. 

В специальной экономичес-
кой зоне "Славутич" по состоя-
нию на начало декабря текуще-
го года зарегистрировано 26 ин-
вестиционных проектов общей 
стоимостью 27,7 млн долларов 
США. В ходе реализации этих 
проектов предполагается созда-
ние 1632 новых рабочих мест. 
Фактически привлечены инвес-
тиции на сумму 31,3 млн фивен. 
В рамках действующих проек-
тов создано около 400 рабочих 
мест, на 103 из которых по на-
правлениям центра занятости 
трудоустроены безработные 
граждане. Для предоставления 
финансовой поддержки разви-
тию бизнеса в городе создан 
благотворительный фонд 

ЭТИ ВЕЧНЫЕ ВОПРОСЫ 
"ЧАЭС-Славутич-Развитие", реа-
лизуется множество социальных 
и социально-экономических про-
ектов. 

Для трудоустройства высво-
бождаемого персонала ЧАЭС со-
здано предприятие "Атомремон-
тсервис", на котором предполага-
ется создание более тысячи ра-
бочих мест. На промплощадке 
ЧАЭС введена в эксплуатацию 
промышленно-отопительная ко-
тельная, которая дала 106 рабо-
чих мест, укомплектованных за 
счет персонала, сокращенного с 
ЧАЭС. В течение нескольких пос-
ледних лет, и особенно 2000 — 
2001 годов, значительными тем-
пами увеличивается количество 
субъектов предпринимательской 
деятельности. Основными вида-
ми деятельности новых структур 
являются предоставление инфор-
мационных услуг, торгово-посред-
ническая деятельность, ремонт-
но-строительные работы, быто-
вые и транспортные услуги: 57,2 
процента физических лиц, зани-
мающихся предприниматель-
ством, ведут торгово-посредни-
ческую деятельность, 13,4 про-
цента предоставляют транспорт-
ные, а 8,5 процента — бытовые 
услуги, 20,9 процента заняты на-
учно-технической деятельностью. 

Население Славутича 
без работы не останется 
В результате закрытия стан-

ции выпуск товарной продукции в 
Славутиче должен был, по идее, 
уменьшиться на 99,5 процента. 
Однако в городе наблюдается 
рост производства товаров и ус-
луг местной промышленности. В 
то же самое время предполагает-
ся, что в следующем году количе-
ство произведенных в Славутиче 
товаров народного потребления 
увеличится в 2,2 раза. Создание 
рабочих мест, имеющихся в горо-
де сегодня и перспективных, обус-
ловлено, прежде всего, изменени-
ем производственной инфра-
структуры ЧАЭС и ее диверсифи-
кацией. Первоочередные мероп-
риятия в этом направлении прой-
дут в 2002 — 2003 годах. В тече-
ние этого периода будут произве-
дены отдельные pa6eifii по пре-
вращению объекта "Укрь\тие" в 
экологически безопасную систе-

му, а также введены в эксплуата-
цию завод по переработке жидких 
радиоактивных отходов, ХОЯТ-2, 
промышленный комплекс твер-
дых и радиоактивных отходов. 
Все эти объекты размещены вне 
пределов города, но укомплекто-
ваны они будут за счет славутчан. 
Кроме того, как уже говорилось, 
в предприятиях—субъектах СЭЗ 
к 2006 году будет создано 1632 
рабочих места. Определенное 
количество рабочих мест даст и 
реализация принятой Славутичс-
ким горсоветом программы разви-
тия малого и среднего бизнеса на 
2001 —2002 годы, а также стиму-
ляции развития действующих ме-
стных предприятий. 

В течение 2001 — 2004 годов 
в городе предполагается созда-
ние учебно-образовательного 
центра, в состав которого, с од-
ной стороны, войдут научные 
структуры Международного чер-
нобыльского центра, а с другой— 
филиалы ведущих высших учеб-
ных заведений Украины (Нацио-
нального университета им. Т. 
Шевченко, Черниговского госу-
дарственного института экономи-
ки и управления, Национального 
технического университета (КПИ). 
Развитие учебной инфраструкту-
ры предполагает создание еще 
364 новых рабочих мест. 

Хотим ли мы работать? 
Не секрет, что сегодня устро-

иться на работу в Славутиче, в 
общем-то, не так и сложно. В то 
же время уровень безработицы 
в городе (6,4 процента) несколь-
ко выше, чем в среднем по Укра-
ине. Специалисты Славутичско-
го центра занятости и Социаль-
но-психологического центра глав-
ной причиной, по которой славут-
чане не стремятся обрести рабо-
чее место немедленно, считают 
отсутствие у последних мотива-
ции к поиску работы. Сравнение 
уровней заработной платы ра-
ботников ЧАЭС и предприятий 
города явно не в пользу после-
дних. Таким образом, высвобож-
дающиеся в результате выведе-
ния из эксплуатации станции со-
трудники не стремятся устраи-
ваться на работу, где зарплата 
будет ниже, чем на станции. Ра-
ботодатели вынуждены пригла-

шать на вакансии специалис-
тов (и неспециалистов) со сто-
роны (Чернигова, Репок, близ-
лежащих сел). Складывается 
парадоксальная ситуация: ра-
бочие места создаются для 
славутчан, нославутчанами не 
востребованы. Такое положе-
ние, естественно, не способ-
ствует решению проблемы за-
нятости населения Славутича. 
Современное состояние заня-
тости и доходов населения ха-
рактеризуется тремя основны-
ми показателями: во-первых, 
диспропорцией между спро-
сом и предложением на рабо-
чие места, во-вторых, сокра-
щением рабочих мест с высо-
кой оплатой на станции и от-
сутствием соответствующих 
предложений с таким же уров-
нем заработной платы в горо-
де. И в третьих, значительным 
количеством лиц трудоспособ-
ного возраста, не имеющих 
работы. Согласно прогнозам, 
в следующем году в службу 
занятости обратится около 2 
тысяч безработных, при этом 
26 процентов составят "высво-
божденные" с местных пред-
приятий. Предполагается так-
же, что более 40 процентов не-
занятых граждан, которые бу-
дут искать работу и обратятся 
в центр занятости, уволятся с 
предыдущей работы в поисках 
более высокой зарплаты по 
собственному желанию или по 
соглашению сторон, что, есте-
ственно, создаст определен-
ные трудности с начислением 
им пособий по безработице и 
поиском новых рабочих мест. 
Предполагается также обо-
стрение проблемы трудоуст-
ройства молодежи. Числен-
ность выпускников общеобра-
зовательных школ, нуждаю-
щихся в трудоустройстве, бу-
дет возрастать постоянно. Од-
новременно почти в 1,4 раза 
увеличится контингент тех вы-
пускников школ, которые не 
поступили в вузы, и выпускни-
ков вузов, обучавшихся в Сла-
вутиче. Сюда же необходимо 
отнести труднопрогнозируе-
мое количество молодых спе-
циалистов, прошедших обуче-
ние вне города, но по тем или 
иным причинам (чаще всего 
жилищного или бытового ха-
рактера) возвратившихся до-
мой. 

Майя РУДЕНКО 

ДАЙ ДО СЕРЦЯ ТВОГО 
ДОТОРКНУТИСЯ СЕРЦЕМ 

Під такою назвою в Сла-
вутичі пройшов цілий ряд за-
ходів з нагоди Міжнародного 
дня інвалідів. Хоча Славутич 
— саме молоде місто Украї-
ни і за часом свого існування, 
і за віком мешканців, у ньому 
є люди, яких доля не нагоро-
дила здоров'ям, але вони по-
казують свою волю, сипу для 
подолання труднощів і праг-
нення до реалізації своїх мож-
ливостей. 

З нагоди Міжнародного 
дня інвалідів за рахунок 
коштів місцевого бюджету 
814 особам була надана ма-
теріальна допомога. Протя-
гом року 47 малозабезпече-
них інвалідів отримали мате-
ріальну одноразову допомогу 
— понад 8 тисяч гривень. 

Серед юних славутчан 112 
чоловік мають певні обмежен-
ня, пов'язані зі станом здоро-
в'я. За рішенням міськвикон-
кому щомісячно матеріальну 
допомогу отримують ЗО мало-
забезпечених сімей, які вихо-
вують дітей-інвалідів. 

У Кіно-концертному комп-
лексі був проведений дитячий 
ранок із врученням пода-
рунків. Усі бажаючі були зап-
рошені на концертну програ-
му до великої зали Кіно-кон-

цертного комплексу 2 грудня. 
У Міжнародний день 

інвалідів міський голова 
відвідав Центр захисту дітей. 
Переступаючи поріг дитячого 
закладу, Володимир Удови-
ченко встановив у фойє каз-
кову ялинку з яскравими вог-
нями. Тепла і сердечна була 
ця зустріч. Усі гості, а їх з 
міським головою прийшло чи-
мало, стали учасниками свят-
кових вечорниць. 

Гостинні господарі на чолі 
з директором центру Оксаною 
Приходько частували смач-
ними варениками, читали 
вірші, розповідали гуморески 
та різні бувальщини. Гості, у 
свою чергу, дарували 
спортивний інвентар та соло-
дощі. 

Як заклик для подолання 
всіх негараздів, звучала у 
фіналі зустрічі пісня у вико-
нанні вихованця центру Ярос-
лава Тарана: 

Гоай, сонце, в небі, грай, 
Цай, щастя людям, дай, 
Цай нам надію, дай світлу 

мрію, 
Хай живе поліський край! 

Людмила ЛЮБИВА, 
завідуюча Центром 

інформації 

Г 

НОВОСТИ СПОРТА 
С 30 ноября по 2 декабря 

в Чернигове проходил Меж-
дународный турнир по боксу, 
посвященный Дню милиции и 
ветеранам черниговского 
бокса. В соревнованиях при-
няли участие команды Укра-
ины, Молдовы и Беларуси. 
Славутич представляла ко-
манда из четырех человек. 
Призерами соревнования 
стали Артем Содорь (весо-
вая категория 60 кг) и Алек-
сандр Скороход (в.к. 40 кг) — 
оба боксера получили пер-
вые места в своих весовых 
категориях. Второе место в 
соответствующей весовой 
категории (52 кг) занял Геор-
гий Есаулков. Тренеры И. 
Глущенко и Р. Ким. 

Как сообщает городской 
спорткомитет, в Славутиче 
созданы все условия для за-
нятий инвалидов всеми вида-
ми оздоровительной физ-
культуры — в обществе "Ин-
васпорт". В настоящее время 
производится набор в группы 
плавания и общефизической 
подготовки детей с особыми 
физическими потребностями 
и взрослых инвалидов (воз-
раст от 7 до 28 лет). Занятия 
будет вести чемпионка Киев-
ской области по плаванию 
тренер Елена Тетерина. Бо-
лее подробную информацию 
можно получить по телефо-
нам: 2-03-84, 2-50-38. 
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МЕДИЦИНСКОЕ СТРАХОВАНИЕ - НЕ СТОЛЬ СПОРНОЕ ДЕЛО 
На вопросы корреспондента "ТС" отвечает начальник департамента медицинского страхования "Кредо классик", занимающегося 
страхованием работников ЧАЭС, Елена Замковая 

— Елена Владимировна, ме-
дицинское страхование для нас 
— дело новое и, естественно, 
вызывает ряд вопросов. Преж-
де всего, настолько ли уж оно 
нужно в Славутиче, где суще-
ствует неплохая медсанчасть, 
станция по коллективному до-
говору оплачивает стоимость 
лекарств заболевшему работ-
нику, а кроме того предусмот-
рен ряд льгот на лечение членов 
их семей? 

—О преимуществах такого вида 
медицинского обслуживания стоит 
поговорить подробнее. Прежде все-
го, наша бюджетная медицина за-
частую не имеет самого необходи-
мого. Кому не приходилось бывать 
в такой ситуации: приходишь к вра-
чу, он предлагает стационарное ле-
чение и выписывает длиннющий 
список лекарств, которые больной 
должен приобрести. Это — огром-
ные затраты для самого больного, 
его семьи, это совершенно излиш-
ние в-его положении хлопоты, это, 
в конце концов, потеря драгоценно-
го времени, необходимого для его 
лечения. 

— Ну, положим, средства, 
истраченные на лекарства забо-
левшему работнику ЧАЭС, бу-
дут возвращены... 

— Правильно — потом, а если 
у человека в настоящий момент нет 
нужной суммы на лечение? А если 
ему просто не могут поставить ди-

агноз и он нуждается в консульта-
ции специалиста или группы спе-
циалистов более высокого класса, 
чем имеются в славутичской МСЧ? 
Вы мне можете сейчас возразить, 
что он возьмет направление в той 
же МСЧ и съездит к нужному спе-
циалисту самостоятельно. Конечно, 
он в состоянии это сделать, но ему 
придется записаться на очередь, на 
прием, какое-то время хедать и так 
далее. Иное дело, если он — вла-
делец медицинской страховки: 
страховщик, по условиям договора, 
выделяет деньги и на приобрете-
ние лекарств, и на оплату консуль-
таций, и саму консультацию уст-
роит, и уровень лечения проконт-
ролирует — нам ведь выгодно, что-
бы клиента вылечили как можно 
в&стрее и лучше: это позволяет из-
расходовать на каждый конкретный 
случай заболевания меньшую 
часть страховой суммы. 

—Кстати, об условиях дого-
вора. Считается, что 15 — 20 
процентов суммы расходуется 
на так называемое "ведение 
дела" и составляет чистый до-
ход страховой компании. 

— Это не так. Говорить о про-
центе на "ведение дела" — некор-
ректно. Он вообще не входит в стра-
ховую сумму. Он вообще не влияет 
на величину страховой выплаты. 
Этот процент лишь учитывается при 
расчете тарифов на страхование. 
При страховом платеже в 600 гри-

вен (как это предложено работникам 
Чернобыльской АЭС) страховая 
выплата составит 6 тысяч гривен. 
Конечно, если человек застрахован 
на крупную сумму, но практически не 
болеет, статья ведения дела спо-
собна дать определенный доход, но 
работники Чернобыльской АЭС со-
всем не такой контингент. У каждо-
го в наличии весьма внушительный 
"букет" болезней, и не исключено, 
что страховые выплаты большин-
ству из них действительно могут до-
стичь 6 тысяч гривен, а то и превы-
сить их. Таким образом, лишь по 
итогам года можно будет устано-
вить, имела ли наша компания ка-
кой-либо доход от страхования ра-
ботников станции: мы никогда до сих 
пор не занимались страхованием та-
ких огромных коллективов. 

—Кстати, одним из главных 
вопросов, волнующих потенци-
альных клиентов "Кредо клас-
сик", является вопрос об от-
сутствии перечня заболеваний, 
попадающих под понятие 
"страховой случай". Они не ука-
заны в памятке, прилагаемой к 
договору страхования. 

— Правилами четко оговорено: 
"Страховым риском является бо-
лезнь, острое заболевание или обо-
стрение хронического заболевания". 
Стоит ли прилагать огромный спи-
сок, равный по объему медицинской 
энциклопедии. Кстати, буквальное 
следование такому перечню не в ин-

тересах самого клиента. Представь-
те, попадает человек в стационар с 
диагнозом пневмония. Попутно ему 
надо назначать лекарства для под-
держания сердца (в анамнезе — 
кардиологическое заболевание), по-
нижения давления (для гипертони-
ков) и так далее. Если лечить ис-
ключительно "по перечню", то эти 
препараты больной должен оплачи-
вать из своего кармана. При нашей 
формулировке назначения комплек-
сного лечения попадает под страхо-
вой случай. 

Не признаются страховыми слу-
чаями венерические, психические 
заболевания, алкоголизм, наркома-
ния, туберкулез и их последствия. 
С первым пунктом, я думаю, все по-
нятно. Это правило продиктовано 
мировым страховым опытом. Пси-
хические заболевания, поскольку 
они являются хроническими, также 
не попадают под страховые случаи. 
Что же касается хронических забо-
леваний, то утверждение, что стра-
ховая медицина совершенно не за-
нимается их лечением, — не спра-
ведливо. Большинство хронических 
заболеваний, находящихся в стадии 
ремиссии, не нуждаются в каком-
либо медикаментозном лечении или 
же лечение производится в мини-
мальных дозах. Едва возникает обо-
стрение, мы начинаем лечение 
больного. 

Совершенно очевидно, если че-
ловек заболевает пневмонией в ре-

зультате проведенной под забором, 
в состоянии сильного алкогольного 
опьянения, ночи, это не будет при-
знано страховым риском. Тем бо-
лее, если он состоит на учете по по-
воду хронического алкоголизма. Но 
все мы, как любые нормальные 
люди во всем мире, иногда употреб-
ляем спиртное, и это не повод отка-
зываться от медицинского страхова-
ния. В правилах страхования огово-
рены еще несколько случаев, не 
признаваемых страховым риском: в 
том числе СПИД, аборты, беремен-
ность (кроме внематочной), роды. 

—Предположим, ваш клиент 
не доволен уровнем обслужива-
ния... 

—Он должен немедленно обра-
титься к нам. Мы обязательно раз-
беремся в происшедшем. Это в на-
ших интересах. Не так давно мы 
пригласили на работу специалиста, 
который будет заниматься пробле-
мами лечения застрахованных ра-
ботников ЧАЭС. Наши контактные 
телефоны указаны на страховой 
карточке. 

— Страховые карточки так-
же вызывают некоторое недо-
умение у работников станции. 
Их, прежде всего, тревожит, 
что они выдаются вместо по-
лиса, т.е. возникает вопрос за-
конности их выдачи. 

— Выписывать полисы на 5 ты-
сяч человек нам показалось бес-
смысленным. Согласно ст. 18 Зако-

на о страховании, факт страховки 
может и не быть подтвержден по-
лисом или сертификатом. Почему 
мы воспользовались именно карточ-
кой? Потому что изначально были 
уверены, что так удобнее: ведь боль-
шинство работников ЧАЭС — сла-
вутчане и обслуживаются медико-
санитарной частью. Однако время 
показало, что нередки обращения 
застрахованных киевлян и чернигов-
чан. Сообщаем, что они могут, об-
ратившись к нам, быть направлен-
ными в любое лечебное заведение 
Чернигова или Киева. 

— И напоследок. Вероятно, 
читатель может задать воп-
рос: а зачем мне страховка, если 
она не распространяется на 
мою семью, какая семье выгода 
от моего страхования? 

г - Самая прямая. Те бюджет-
ные средства, которые раньше 
"разбрасывались" на всех посети-
телей МСЧ, теперь могут быть на-
правлены на целевую группу — 
членов семей работников и всех 
прочих жителей Славутича. Кстати, 
мы можем произвести страховку 
вообще всех славутчан, причем 
сейчас разрабатывается програм-
ма, согласно которой приобретение 
полиса на семью дешевле, чем на 
каждого ее члена в отдельности. 
Такой полис также можно будет 
приобрести в рассрочку. 

Беседовала Майя РУДЕНКО 

МАКЕТ" - ЗНАКОМЫЙ И НЕЗНАКОМЫЙ 

Подробное оОр всех направлениях работы "Макета" читайте в следующих номерах "ТС" 

^ і в е р н о е , нет в Славутиче человека, который бы хоть раз в 
жизни не приходил за какой-нибудь покупкой в "Макет". Поэтому 
красное здание бытового комплекса "Славянка", где он размеща-
ется, в городе знают все. В самом деле, кому не приходилось 
заходить в расположенный здесь, на первом этаже, магазин за 
дискетами, мышками или ковриками для них? А, может, вы при-
обрели здесь телефон, или факс, или компьютер? Или заказали 
другую необходимую вам оргтехнику? Весьма возможно, что имен-
но "Макет" взяп на сервисное обслуживание ваш ПК, не исключе-

но, что здесь вы заправляете картриджи для своего принтера. 
Вероятно также и то, что вы обращались в расположенную здесь 
же мастерскую, чтобы вам отремонтировали радиоприемник, маг-
нитофон, телевизор — у работающих в ней мастеров воистину 
золотые руки, и уж если они не взялись за ремонт, значит, вашей 
технике и в самом деле пришел конец. В принципе, вы могли при-
ходить в это здание на компьютерные курсы, которые работают 
в разместившемся тут учебном центре. Могу даже предположить, 
что вы никогда не заходили в, скажем так, техническую часть 
этого торгово-сервисного комплекса — но хоть раз за все годы 
жизни в Славутиче вы обязательно воспользовались услугами 
универсального магазина, расположенного на втором этаже "Сла-
вянки". Потому что здесь можно купить все— от ручки и блокнота 
до самой крутой дорожной сумки, от новогодней елочной игруш-
ки (здесь давно и прочно усвоили истину "дорога ложка к обеду" и 
твердо придерживаются диктуемых ею принципов!) до самого 
утонченного и изысканного подарка к любому торжеству и на 
любой, самый притязательный вкус. 

Все это — зарегистрированная торговая марка и малое част-
ное предприятие "Макет". 

Сказать, что его создатели Борис и Григорий Булавины сразу 
нашли свою нишу в экономике Славутича нельзя. В течение оп-
ределенного периода времени они пытались торговать многими 
товарами, включая бакалею. Затем осознали, что дипломирован-
ные специалисты, прошедшие кроме того школу работы на ЧАЭС, 
вполне в состоянии работать в сфере высоких технологий. 

Возник "Макет" 6 лет назад, в декабре 1995-го. По сути, все 
предприятие началось с 15 квадратных метров арендованной 
площади одного-единственного отдела, даже не отдела, а при-
лавка, на котором были выставлены несколько^ПК: предприя-
тие, которое позже станет "Макетом", таким образом їір^родило 
маркетинговый фокус-эксперимент, суть которого заключалась в 

изучении покупательского спроса на оргтехнику. Организаторы экс-
перимента затевали его ровно на три месяца. Хотя через три меся-
ца вопрос о том, нужна ли Славутичу такая услуга, уже не стоял. 
Чтобы привлечь покупателей к экспериментальному отделу-прилав-
ку, по соседству с вычислительной техникой разместили мини-выс-
тавку-продажу канцелярских принадлежностей. В марте 1996 года 
открылся магазин "Макет". Сначала он занимал 1/3 нынешней пло-
щади, затем — половину, спустя год — всю. 

В 1997-м, как закономерный этап развития предприятия, в "Ма-
кете" возник сервисный центр по обслу-
живанию оргтехники, а спустя три года, 
в январе 2000-го, и учебный центр, где 
славутчане получают навыки работы на 
компьютере. Высокий уровень деятель-
ности центра оценили и иностранные 
специалисты, о чем свидетельствует тот 
факт, что здесь обучаются работники 
группы управления проектами. Сегодня 
"Макет" имеет множество лицензий (в 
том числе и международного образца) 
и сертификатов, подтверждающих его 
право на ведение самых различных ви-
дов деятельности. В частности, серти-
фикаты на ремонт техники, на работы в 
30-километровой зоне отчуждения 
ЧАЭС. Не так давно предприятие откры-
ло сервисный центр по обслуживанию 
оргтехники в Чернобыле, что делает его 
услуги в данной области совершенно 
уникальными. 

У "Макета" есть еще одна характер-
ная особенность: он не работает, что на-
зывается, "с колес". Вся предлагаемая 
потребителю продукция, как правило, 
есть на складе, что обеспечивает не 

только более высокое качество обслуживания, но и сводит до ми-
нимума поставку оборудования или техники, имеющей заводские 
дефекты. Если желаемого покупателем товара в наличии нет, "Ма-
кет" доставит его под заказ не позднее чем в 3-дневный срок. 

В самом начале своей деятельности "Макет" имел совершенно 
смешное количество сотрудни-
ков: трех директоров, одного бух-
галтера и одного продавца. Се-
годня здесь работает 51 человек. 
Следует ли повторять, что это 
новые рабочие места в не изба-
лованном излишествами рынка 
труда Славутиче? Стоит ли напо-
минать, что каждый из участков и 
подразделений "Макета" оказыва-
ет услуги и поставляет товары са-
мого высокого качества и в самые 
короткие сроки? Нужно ли подчер-
кивать, что самый надежный де-
ловой партнер — это тот, кто су-
мел сделать себе имя и утвер-
дить свой бизнес не "революци-
онным" наскоком, а кропотливой 
работой на потребителя и с по-
требителем? Все это — стиль 
работы "Макета". Со всеми этими 
приятными качествами делового 
партнерства вы столкнетесь, если 
обратитесь в "Макет". 

Инна БЕЛАЯ 
Фото Вадима ИВКИНА 


